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Plenari del Consell Escolar Municipal d’Olot 

10 de desembre del 2020 
Sessió extraordinària  

Acta 
 
 

 
A les 19h, s’obre la sessió plenària del Consell Escolar Municipal d’Olot. Presideixen l’acte en 

Pep Berga (alcalde d’Olot i president del Consell Escolar Municipal) i la Mariona Camps (regidora 
d’educació). Hi són presents vint-i-sis membres i dues persones de l’equip tècnic. La Neus Garcia, la 
Noni Chorrero, en Ferran Sala, la Lola Fernández i l’Aniol Sellabona han excusat la seva presència. En 
Gerard Barris assisteix en nom de la Marina Pujol. 
 
0. Benvinguda 
 
La Mariona Camps dona la benvinguda. Explica que el motiu d’aquest ple extraordinari és aprovar el 
text que han elaborat les comissions de treball, sobre la revisió de la zonificació. Avança que, malgrat 
que el text s’aprova avui, ja s’han donat algunes passes amb el Departament, i que hi ha alguna 
canvis en la situació. Ho explicarà després, en el torn de l’equip de govern. 
 
1. Explicació del procés seguit, lectura i votació 
 
En Jordi Puig recorda que la primavera-estiu passats, a banda de la Covid i el confinament, van estar 
també sacsejats per l’amenaça de tancament d’un grup de P3 de l’escola Malagrida. Això va 
despertar una forta reacció a nivell de ciutat, i va obrir un conflicte, on a més del tancament de grups 
es va posar sobre la taula el model de zonificació de les escoles de primària. Després d’un procés 
que ara no cal relatar, finalment la Generalitat va informar que no tancaria cap grup de P3, i 
l’ajuntament es va comprometre a iniciar la revisió de la zonificació actual. Per aquest motiu, va 
demanar al Consell Escolar Municipal, reunit en plenari el 17 de setembre, que li donés la seva opinió 
com a representant de la comunitat educativa de la ciutat. El Consell Escolar va entomar el repte, i 
durant la tardor va convocar tres comissions per estudiar-ho: una, formada pels equips directius dels 
centres de primària i secundària; una altra, formada per totes les associacions de famílies (AMiPA i 
AFA); una tercera, per tots aquells membres del Consell Escolar que no formessin part de les dues 
comissions anteriors, però que volguessin participar en el procés. El document que es presenta avui 
és fruit d’un triple consens: un primer consens a nivell d’entitats o col·lectius, un segons consens a 
nivell de comissió, i un tercer consens a nivell de portaveus de les tres comissions. És això el que li 
dona riquesa i valor, i que fa que pugui ser considerat com l’opinió de la comunitat educativa sobre 
la revisió de la zonificació. 
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Com que tothom ha rebut el text, es valora que no cal llegir-lo literalment. En Jordi Puig resumeix 
les cinc propostes: que l’Ajuntament i el Departament d’Educació acordin un marc de diàleg, que 
acordin un calendari de treball amb tasques i fases concretes per revisar el model de zonificació, que 
s’aporti a la comunitat educativa la informació necessària i suficient en forma d’estudis tècnics, que 
s’encarregui un estudi jurídic independent en aquells aspectes on la interpretació jurídica de 
l’Ajuntament i del Departament sigui divergent, i que es demani al Departament que, mentre duri 
aquest procés, no es tanqui cap grup i s’aclareixi quin serà l’horitzó normatiu, en referència a 
l’anunciat decret d’admissions. 
 
Fet això, se sotmet el text a votació. Dels membres del Consell amb dret a vot, el resultat és el 
següent: 17 vots a favor, 2 abstencions i 0 vots en contra. 
 
El document “Conclusions del procés de reflexió sobre la revisió del model de zonificació escolar dels 
centres de primària” que aprovat i en Jordi Puig, com a secretari del Consell, en fa entrega al Pep 
Berga, com a alcalde de la ciutat. 
 
2. Intervenció de l’equip de govern, i torn obert de paraula 
 
La Mariona Camps agraeix la feina per les comissions, i el document final aprovat pel Consell. Com 
ja havia dit a l’inici, ja s’han fet algunes passes, i hi ha alguns canvis. El motiu és que la setmana 
anterior es va reunir la Taula Mixta de Planificació, que és l’espai on, entre altres coses, el 
Departament informa l’Ajuntament de la previsió de places per al curs següent. Allà, l’Ajuntament ja 
va avançar aquells elements que les comissions estaven posant sobre la taula (deixant clar que 
encara no era l’opinió de la comunitat educativa, ja que no s’havia aprovat pel Consell Escolar): 
manca de temps, moment no oportú, manca de dades per poder treballar amb més coneixement... 
Davant d’això, el propi Departament va proposar esperar a l’aprovació del nou decret d’admissions, 
de manera que la nova zonificació respongui ja a la nova situació normativa. En principi, aquest text 
legal s’ha d’aprovar aquest gener o febrer. Així doncs, part del que demana el text aprovat avui ja 
s’ha aconseguit. Quan hi hagi el nou decret, planificarem de nou noves sessions de treball, on es 
partirà de la feina feta fins ara, i s’hi incorporaran els nous canvis normatius. 
 
La Keta Capdevila pregunta sobre si hi haurà tancaments de línies el curs vinent. La Mariona Camps 
li respon que el Departament, en aquesta mateix Taula Mixta, va informar que el proper curs no es 
tancaria cap grup. 
 
En Nats Granados comenta que, si haguessin hagut de votar, ells no veuen bé el punt número 4 de 
les propostes del document, sobretot quan diu que hi ha disparitat d'interpretacions de la 
normativa. En aquest sentit, ells no el veuen bé. Però sembla que hi ha hagut un acord amb el 
Departament, segons ha comentat la regidora. La Mariona Camps li respon que és evident que sobre 
alguns punts hi ha divergències. Tot i això, aquest document és fruit d’un consens, i aquest és el seu 
valor.  
 
En Biel Mossoll pregunta si això vol dir que, fins que surti el decret d’admissions, no es donarà cap 
passa més pel que fa a la revisió de la zonificació. La revisió és igualment necessària. La Mariona li 
respon que és cert que no hem d’aturar el procés de revisió, ja que hi ha una part, l’avaluació del 
model actual i l’anàlisi de la realitat actual, que no depèn del decret. I que hem de tenir present i 
deixar clar que no és el decret el que ens porta a fer la revisió. 
 
Al no haver-hi més intervencions, la presidència aixeca la sessió.  


